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0 Vragenronde D66 Eikenprocessierups.
In verband met harde wind heeft de bestrijding ook ’s nachts plaats gevonden. Het is 
begrijpelijk dat op het moment van communiceren dat gestart zou worden met de 
preventieve bestrijding van de eikenprocessierups niet bekend was dat dit ivm de wind 
niet overdag kon plaatsvinden, maar dat uitgeweken zou moeten worden naar de nacht. 
Dit leverde overlast op voor de omwonenden. Was wij dus niet begrijpen is waarom na 
de bestrijding niet gecommuniceerd is met de omwonenden met daarbij een uitleg of 
verklaring waarom dit ’s nachts heeft plaatsgevonden. 
Waarom is hierover niet achteraf gecommuniceerd met de inwoners?

Er is via sociale media gecommuniceerd over de bestrijding van de eikenprocessierups, alleen niet specifiek over dat dit ook 's 
nachts gebeurt. De bestrijding 's nachts had mede te maken met de harde wind overdag op de eerste dag, maar er zijn meer 
voordelen aan 's nachts bestrijden: 's nachts is er over het algemeen vaak minder wind dan overdag, er is minder last van 
verkeer en de bestrijding moet in een relatief korte periode gebeuren. 
Achteraf is niet breed gecommuniceerd, omdat er een zeer beperkt aantal meldingen/vragen over kwam (2 meldingen). Deze 
zijn persoonlijk behandeld. 
In 2021 zullen we extra asndacht besteden aan de communicatie rondom (het proces van) bestrijding van de 
eikenprocessierups.

0 Vragenronde D66 In het antwoord wordt aangegeven dat met een biologisch bacterieapparaat wordt 
gewerkt.
Wordt bij het gebruik van deze preventieve manier van bestrijden dit jaar onderzocht of 
dit geen nevenschade aanricht (denk aan het doden van onschuldige insecten), zodat 
volgend jaar een goed onderbouwde keuze kan worden gemaakt tussen deze en 
eventueel andere voor de natuur minder schadelijke bestrijdingsmethoden?

Er wordt van te voren een vlinderkaart aangevraagd, dit is landelijk verplicht. Hier mag natuurlijk niet gespoten worden om 
nevenschade voorkomen. Ook wordt er voor volgend jaar een beleidsstuk opgesteld waar ook andere vormen van bestrijding 
plaatsvind, denk aan  vergroten van natuurlijke biodiversiteit.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

D66 Voor de volledige verduurzamingsoptie op het gebied van energieverbruik, om ervoor te 
zorgen dat we volledige onafhankelijk worden van fossiele brandstoffen, zal er nog veel 
meer uit de hoge hoed moeten komen. Denk hierbij aan meer duurzame 
energieopwekking, de creatie van lokalen en regionale energieopslagstations, de creatie 
een fijnmaziger en flexibeler elektriciteitsnet, aan het realiseren van een 
verscheidenheid aan lokale warmtenetten, enz.
Het idee dat dit document, of de uiteindelijke RES van West-Brabant, een eindstation 
gaat zijn is dan ook een onzinnig idee. Deze concept RES is het begin van een 
langdurig proces. Een proces dat veel verder zal reiken dan het jaar 2030 en waarin wij 
regionaal en gemeentelijk vaak zullen moeten bijsturen. We zullen onze ambities 
moeten aanpassen en verhogen en we zullen nieuwe innovatieve technische 
ontwikkelingen, denk hierbij aan het reeds benoemde tijdelijk opslaan van energie in de 
vorm van waterstof en het realiseren van een Smartgrid , moeten omarmen.
Als startnotitie zal deze RES voldoen. Laat ons nu dit momentum vasthouden en de weg 
bewandelen naar een duurzamere toekomst. In dit stuk wordt duidelijk gemaakt hoe 
onze gemeente en de rest van West-Brabant voornemens is om aan de door het rijk 
aan ons opgelegde Warmte- en Energieopwekkingsverplichtingen tot 2030 te gaan 
voldoen.
Het moge duidelijk zijn dat deze concept RES het begin van de opgave is. Het begin 
omdat zij de hoofdlijnen weergeeft van onze bestuurlijk ambities tot 2030 en het begin 
omdat zij slechts de start van de noodzakelijke toekomstige weg naar 
energieverduurzaming beschrijft. Het wordt nu ook tijd om de RES te gaan plannen en 
uitvoeren, D66 vraagt zich af hoe het college dit voor zich ziet?

 Het raamwerk is gegeven, de opdracht geformuleerd en nu zal er middels een intensieve samenwerking tussen gemeenten, 
waterschappen, stakeholders en inwoners worden gewerkt aan de uitvoering. Dit is een nieuw proces wat de gemeente in 
samenwerking met het waterschap en de stuurgroep vanuit de RES verder vorm zal geven.

Via internetconsultaties, werkateliers en online vergaderingen werkt de stuurgroep momenteel samen met betrokken 
gemeente, stakeholders en inwoners verder toe naar een RES 1.0.

De RES zal de aankomende periode nog meer inhoud krijgen vanuit de expertise van aangesloten partijen en de input van 
deelnemende gemeente (regionale onderzoeken naar aardwarmte bijv.). Hiermee zal het raamwerk steeds verder worden 
ingekleurd en verkrijgen gemeenten en de nodige sturing voor het uitwerken van de strategie binnen hun gemeentelijke 
grenzen.

Voor de gemeente Woensdrecht heeft de RES reeds een aantal helder stappen beschreven gelegen in de opwek van 
duurzame energie. Het is aan de gemeente om effectief invulling te geven aan deze doelstellingen maar tegelijkertijd in 
samenwerking met de regio, en met een beroep op kennis en expertise vanuit de RES de juiste keuzes te maken voor 
aansluitende ontwikkelingen en projecten (voorbeeld > Enexis Smart grid koppeling mobiliteit en opslag). Door de individuele 
opgaven en projecten met elkaar te delen pogen gemeente vanuit de RES in een vroeg stadium ontwikkelingen te combineren 
en op elkaar aan te sluiten. 

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA N.a.v. het toevoegen van de reactiebrief wat reacties en een aantal vragen.
In eerste reactie is de PvdA blij, met aangepaste concept RES waarin een aantal punten 
uit het Amendement van ABZ/PvdA/AKT overgenomen zijn. In de reactiebrief is te lezen, 
dat onder andere het standpunt omtrent het lokaal eigenaarschap (meer dan 50%), de 
toevoeging van waterstof als mogelijke innovatie is toegevoegd. Verbeterpunten omtrent 
aquathermie, het beschrijven van lokaal eigendom en coöperatieve duurzame 
energieopwekking worden verder toegelicht. Voor het laatste punt dient de gemeente 
Woensdrecht nog wel een keuze te maken of in ieder geval inzichtelijk te maken voor 
haar inwoners. Daarnaast is in de reactiebrief te lezen, dat in de definitieve RES (2021) 
procesafspraken over eventuele vroegtijdige actualisaties van de RES worden gemaakt.
Vragen 2020-03-27 Reactiebrief ……:
Punt 4. Zon op daken
1. Het afdwingen geldt op particuliere of bedrijfsmatige daken? 

Het zinsdeel waaraan wordt gerefereerd strekt tot gebouwen en constructies van bedrijven en is afkomstig uit het documenten 
betreffende de Regionale afspraken bedrijventerrein West-Brabant.
Het is niet ondenkbaar om een dergelijke ontwikkeling ook verplicht te stellen voor particulieren daken.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Punt 7. Principes voor zon op veld
2. Tegenwoordige toepassing is oost-west i.p.v. noord-zuid i.v.m. nieuwe berekeningen 
van opbrengst. Wie bepaalt uiteindelijk hoe de plaats-richting wordt van een zonneveld? 

Dit is afhankelijk van verschillende factoren, sommige locaties lenen zich beter dan andere voor een bepaalde opstelling. 
Toch zal de uiteindelijk keuze worden gemaakt na een afweging tussen de locatie van het veld, de omgeving en de 
gemeentelijke eisen/kaders.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Landschappelijk onderzoek komende maanden.
Wanneer wordt het onderzoek uitgevoerd en teruggekoppeld aan de raad? 

De komende periode zal dit worden uitgevoerd, wanneer is nog onduidelijk. Zodra deze informatie beschikbaar is zal deze 
uiteraard ook beschikbaar zijn voor de raad.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Gaat de gemeente Woensdrecht zich opwerpen als pilot voor een kleinschalig 
experiment met waterstof?

 Momenteel zijn er ontwikkelingen in verband met kleinschalige waterstofprojecten binnen de gemeentegrenzen (vliegbasis). 
Wanneer de mogelijkheid zich aanbiedt voor een pilot wil de gemeente dit zeker onderzoeken.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Wanneer ontvangt de raad welke lokale warmtebronnen en warmtevraag zij voorzien? Zodra de gegevens beschikbaar zijn zal de raad worden geïnformeerd.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Wanneer ontvangt de raad de keuze voor welke wijken voor 2030 van het aardgas af 
gaan?

De wijkaanpak is een onderdeel van de warmtevisie, een concept startnotitie is hiertoe opgesteld. Het is nog niet duidelijk of er 
op dit moment al wijken zijn die voor 2030 van het gas af gaan. In samenwerking met de Brabantse Wal gemeente zal 
Woensdrecht de aankomende 2 maanden hier meer zicht op werpen.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Hoe wil het college hierbij (vraag 4, 5 en 6) de burger betrekken? Via de digitale kanalen is voor de burgers reeds veel informatie beschikbaar mbt de eerdere vragen. Veel van de informatie 
voor de raad inzake de RES kunnen burgers ook raadplegen op de website van de RES (https://energieregiowb.nl/) De 
warmtevisie en de mogelijkheden om pilots te starten zijn veelal communicatiemomenten die wij een podium geven via onze 
mediakanalen. Dit jaar streven wij met de Regeling Reductie Energie en koppeling te maken met de warmtevisie en 
aardgasvrije wijken, en op de informatiebijeenkomsten bewoners de mogelijkheid te geven om mee te doen/denken.

In het kader van de huidige ontwikkelingen inzake Corona kijkt de gemeente ook naar manieren om internetconsultatie te 
verwerken in het proces. 

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Punt 18. Uitbreiding scope naar CO2
Hoe en wanneer gaat de gemeente Woensdrecht CO2-reductie aanpakken?

Naast dat er altijd kritisch wordt gekeken naar de interne bedrijfsvoering (mobiliteit, verwarming, opwek, inkoop)  start dit jaar 
ook de uitvoering van de RRE subsidie, in samenwerking met het Regionaal Energieloket start de gemeente o.a. 
gebiedsgerichte aanpakken en verschaft de gemeente vouchers aan inwoners voor energiebesparende maatregelen. Vanaf 
mei tot maart 2021 worden verschillende acties gepland en uitgevoerd om op korte termijn binnen de gemeente CO2 verder te 
reduceren.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Punt 20. Recycling van installaties
Hoe denkt het college hierover?

Dit is een bijzonder goed punt. Bij veel ontwikkelingen is het inmiddels geen uitzondering meer dat de toegepaste installaties in 
zijn geheel weer hergebruikt worden voor de ontwikkelingen en productie van nieuwe producten en/of installaties.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Punt 21. Inspraak voor inwoners op Concept-RES
Hoe worden de deelnemende gemeentes op de hoogte gebracht van opstarten, 
monitoring en resultaten van de internetconsultatie?

Hier zal landelijke aandacht aan worden geschonken via de beschikbare media-kanalen.

5 Instemming aanbieding 
concept RES aan het Rijk

PvdA Welke invloed hebben onze inwoners op de RES-projecten, die onder de samenwerking 
gaan vallen? (pg 56 achtergrond rapportage)

De invloed van bewoners zal mogelijk afhankelijk zijn van het type project. De precieze invloed van individuele inwoners is 
daarom in dit stadium nog niet te geven.
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6 Algemene verordening 
ondergrondse infrastructuur 

D66 Voor ons ligt de AVOI van en voor de gemeente Woensdrecht. De AVOI is een 
duidelijke verbetering dan het huidige document. De huidige twee pagina’s waren niet 
voldoende om duidelijke afspraken met de beheerders van de ondergrondse 
infrastructuur te maken.
Daar voorziet de nieuwe verordening veel beter in. Veel beter, maar volgens D66 nog 
niet voldoende. D66 heeft niet voor niets de vraag gesteld of er contact is geweest met 
netbeheerders en of deze input hebben kunnen leveren. Nu moet een AVOI niet een 
document worden wat alleen is opgesteld door en voor de beheerders, maar het moet 
wel een document zijn waar de beheerders mee kunnen werken en waar men geen 
ruimte meer laat voor onduidelijkheden. 
Precies dit is wat er volgens D66 nu wel het geval is. Kijkende naar AVOI’s van andere 
gemeentes, laat ‘onze’ AVOI ruimte voor discussie en bestaan er open eindjes. Open 
eindjes die van tevoren voorkomen kunnen worden door uitvoering in overleg te gaan 
met de netbeheerders, uitvoerders en de eigen onderhoudsdienst. 
D66 heeft contact gehad met netbeheerders en deze geven aan niet of nauwelijks 
gekend te zijn in het gehele proces, dat is overigens niet alleen in de gemeente 
Woensdrecht het geval. Maar men ziet in veel plaatsen de negatieve effecten hiervan.
D66 vraag zich dan ook af hoe de netbeheerders en andere bij de totstandkoming van 
de AVOI betrokken zijn en wat hun input was, graag ziet D66 dit in een overzicht?
Verder kijkende naar de kwaliteit van de AVOI is het wat minimaal. Zoals aangegeven 
laat het veel ruimte voor discussie en ontbreken er veel zaken. Kijkende naar de AVOI 
die geld voor alle Zeeuwse gemeente, kan men lezen dat deze AVOI veel uitgebreidere 
is en weinig tot geen ruimte is voor discussie. D66 vraagt zich af waarom de gemeente 
Woensdrecht geen gezamenlijke AVOI heeft met een X-aantal andere gemeentes en of 
er gekeken is naar de AVOI van de Zeeuwse gemeentes? Zo niet, kunt u deze AVOI 
over die van de gemeente Woensdrecht leggen en uw mening geven over de 
verschillen tussen deze AVOI’s?
D66 is benieuwd naar de reactie van het college en wil de Woensdrechtse AVOI niet 
afkraken maar ziet zeker ruimte voor verbetering.
https://webcache.googleusercontent.com/search?q=cache:9qttQEkrDl8J:https://www.mi
ddelburg.nl/Mediatheek/Documenten_Bestuur_organisatie/Lokale_regelgeving/Handbo
ek_Kabels_en_Leidingen.pdf+&cd=3&hl=nl&ct=clnk&gl=nl&client=safari

• U geeft aan dat de gemeente Woensdrecht geen contact heeft gehad met netbeheerders in relatie tot het proces om te 
komen tot een AVOI en nadere regels. De netbeheerders zijn geïnformeerd voor aanvang van het proces en de 
netbeheerders hebben hun reactie op de concept AVOI én nadere regels  kunnen geven door middel van een 
consultatieronde. De gemeente Woensdrecht heeft de keuze gemaakt welke opmerkingen zijn overgenomen. 
• Verder vindt u de kwaliteit van de AVOI wat minimaal. U verwijst hiervoor naar het document ‘handboek kabels en leidingen 
Zeeuwse gemeenten’. Het betreft twee verschillende documenten met een eigen doel. De AVOI behelst de regels omtrent het 
verlenen van instemming voor werkzaamheden in verband met de aanleg, instandhouding en opruiming van ondergrondse 
infrastructuren (kabels en/of leidingen). Als beheerder van de openbare ruimte voert de gemeente de regie en coördinatie bij 
de aanleg van kabels en/of leidingen van netbeheerders. Voor een goede uitoefening van deze taken hebben burgemeester 
en wethouders nadere regels vastgelegd in dit ‘handboek kabels en leidingen Woensdrecht’. Het handboek kabels en 
leidingen Woensdrecht wordt vastgesteld door het college B&W. Indien gewenst kunt u dit document samen met de overige 
nadere regels ontvangen.  
• De AVOI van de Zeeuwse gemeenten is bekend. Deze is vergelijkbaar met de AVOI Woensdrecht. 
• De gemeente Woensdrecht heeft ervoor gekozen om de AVOI niet in gezamenlijkheid op te stellen omdat talrijke 
gemeenten al beschikken over een (vergelijkbare) AVOI. Indien een actualisatie plaats dient te vinden, zal een afweging 
worden gemaakt of een gezamenlijk proces wenselijk is. 
  

6.1  

Motie ABZ, CDA en AKT 
Verbetering openbaar vervoer

D66 Het openbaar vervoer is ontzettend belangrijk in onze gemeente. Helaas zien we dat er 
steeds minder bussen rijden in en tussen de kernen van de gemeente Woensdrecht. 
We zullen het openbaar vervoer dus in bredere zin moeten gaan zien en op zoek 
moeten naar andere mogelijkheden dan de bus.

In de motie wordt verzocht een of gedeelde mobiliteit of andere flexibele 
vervoersoplossingen in onze gemeente kunnen worden toegepast. Wij roepen hierbij op 
om bestaande (lopende) pilots of andere initiatieven tegen het licht te houden en te 
bezien of hierbij kan worden aangesloten of dat bepaalde resultaten van de pilots 
kunnen worden overgenomen. Kan de wethouder dit toezeggen?

Verder wordt in de motie erg toegespitst op een HUB op twee specifieke locaties. Als 
antwoord op onze vraag waarom het onderzoek niet breder wordt getrokken door de 
specifieke locaties los te laten, hebben we gekregen dat de andere bushaltes die aan de 
hoofdroutes liggen van de buslijnen in de dorpskernen liggen en hierbij een vergaande 
verplaatsing naar het huisadres niet aan de orde is. Dat is natuurlijk waar, maar wat ons 
betreft hoeft een eventuele HUB in de toekomst niet per se bij een bestaande bushalte 
te komen. Voor dit onderzoek is het goed dat er toegespitst wordt op deze specifieke 
locaties, zodat er gedegen onderzoek kan worden gedaan.

7.A.8 Raadsinformatienota 
Uitnodigingskader zon 1e 
tranche 

ABZ Hoeveel hectare betreffen deze 5 initiatieven tezamen ? Afgerond 50 hectare

7.A.8 Raadsinformatienota 
Uitnodigingskader zon 1e 
tranche 

ABZ Komt er nog een tweede tranche (van 50 ha?) om aan onze klimaatdoelstellingen te 
voldoen?

Dit dient geëvalueerd te worden naar gelang de realisatie en opwek van de eerste projecten, zoals beschreven in het kader. 
Door de vooruitgang in de techniek is het mogelijk dat er met minder oppervlakte meer energie opgewekt kan worden als de 
zonneparken eenmaal zijn gerealiseerd. Hierdoor kan een volgende tranche minder groot zijn of wellicht zelfs niet nodig.

7.A.8 Raadsinformatienota 
Uitnodigingskader zon 1e 
tranche 

ABZ Of is dit niet meer nodig vanwege de realisatie van bijna 9000 zonnepanelen op de 
daken van Fokker?

9000 panelen op de daken van fokker dragen bij aan de energietransitie, maar zijn geen vervanging voor 50 hectare 
zonnepark.

7.A.8 Raadsinformatienota 
Uitnodigingskader zon 1e 
tranche 

ABZ Kunt u inzage geven hoe ver we thans zijn met onze gemeentelijke doelstelling t.a.v. 
energie-transitie.

De energietransitie heeft meerdere aspecten.
Op het gebied van energie-neutraliteit als gemeente staan wij momenteel aan de start van een aantal substantiële 
ontwikkelingen, dit in de vorm van zonneparken en windmolens. Hiermee zal de gemeente zichzelf voor een groot deel in de 
energiebehoefte kunnen voorzien. Hoeveel dit precies is zal blijken uit het eerste ijkmoment van het uitnodigingskader waar wij 
aan de hand van de behoefte en de exacte opwerk zullen bepalen hoeveel van deze ontwikkelingen wij nog nodig hebben. 
Ten opzichte van de Regionale opgaven in de energietransitie zien wij wel dat de gemeente momenteel bovengemiddeld 
scoort met de geplande ontwikkelingen. 

7.A.9 Raadsinformatienota bouw 
appartementen Tante Louise 
Raadhuisstraat Hoogerheide

ABZ Wat gebeurt er precies met de verkeerscirculatie aan de kant van de Raadhuisstraat en 
wat precies aan de noordzijde van het plangebied. Kunt u hierover nadere uitleg geven;

Ten behoeve van het parkeren voor werknemers van Tante Louise, bewoners en bezoekers wordt voorzien in een 
parkeergarage die ontsloten is via de Arendsberg. De verkeersafwikkeling hiervan zal na verwachting met name plaats vinden 
via de Scheldweg en voor een klein gedeelte via de Raadhuisstraat. 
De hoofdingang en de ingang voor leveranciers en personeel bevindt zich in een insteek vanaf de Raadhuisstraat. Het 
vrachtverkeer kan deze laad- en loszone bereiken aan de noordzijde van het plangebied. Vrachtwagens dienen hiertoe 
achteruit in te steken en het terrein weer via dezelfde weg te verlaten. Via de Raadhuisstraat vindt derhalve geen vrachtverkeer 
plaats naar het plangebied. 

7.A.9 Raadsinformatienota bouw 
appartementen Tante Louise 
Raadhuisstraat Hoogerheide

ABZ Kan er tevens iets meer duidelijkheid  gegeven worden, hoe de planning voor 
verzorgingstehuis Mariahove in Ossendrecht eruit ziet.

De uitvoering van de werkzaamheden aan Mariahove in Ossendrecht zullen pas starten na in gebruikname van het nieuwe 
complex aan de Raadhuisstraat. Na verwachting is dit uiterlijk eind 2022 gereed. Er is nog geen bouwplan bekend.

7.C.1 DPF Putte aanpassing 
Antwerpsestraat brief

ABZ ABZ vind het erg belangrijk dat er burgerparticipatie in de gemeente Woensdrecht is. De 
goede initiatieven van onze dorpsplatforms zijn dan ook vaak een mooie bijdrage aan 
onze gemeente. Hier mogen we trots op zijn. Het dorpsplatform Putte zet zich nu 
inmiddels 7 jaar in om dit plan te verwezenlijken. Na talloze plannen, wijzigingen en 
controles is het nu tijd om het uit te gaan voeren. Na 7 jaar te horen gekregen te hebben 
dat als nog niet de volledige kosten vergoed kunnen worden, dat moet ontzettend 
ontmoedigend zijn voor de vrijwilligers. Op deze manier het dorpsplatform van het kastje 
naar de muur sturen, moet voorbij zijn en ABZ roept de wethouder dan ook op om op 
een creatieve manier te kijken of de overige 7000 euro ergens anders vrijgemaakt 
kunnen worden om dit initiatief toch nog te steunen. 
Wij doen hierbij het voorstel om te bezien of er in de budgetten van de 
dorpsplatforms/burgerinitiatieven voor dit jaar of volgend jaar financiële ruimte is of 
reserveringen voor dit doel kunnen worden gedaan.

Van de € 65.000 van het door de raad in februari 2019 vastgestelde bedrag voor initiatieven zou voor nu ruim € 45.000 naar 
Putte gaan (lopende verzoeken voor oa boombakken € 15.000, entree/inkom € 7000, leefbaarheid Putte/ Eén Putte € 8.500, 
behoud hertenkamp € 5.838 en gerealiseerd jeu de boulesbaan € 10.147,00). Dat is onevenredig veel t.o.v. het totale 
initiavenbudget welke voor alle dorpen is. Dit is ook regelmatig gecommuniceerd. Bij eventueel extra budget zal de raad de 
vast moeten stellen. 

Om in aanmerking te komen voor bedragen uit de zgn. initiatievenpot is het van belang, dat er eigen beheer plaatsvindt. In de 
eerste plannen van het dorpsplatform bleek geen/te weinig eigen beheer (zoals dat het plnaten, snoeien, water geven van de 
bomen voor rekening van de gemeente zou komen in plaats van initiatiefnemers). Hierdoor is het verzoek meer wens in plaats 
van een initiatief. 
Tijdens overleggen is dit meermaals aangegeven, daarnaast zou men bijvoorbeeld kunnen bezuinigen door aantallen te 
verminderen, of extern middelen te zoeken via verschillende fondsen, sponsoren etc. zoals meerdere dorpen gebruik van 
maken. 

2


